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Protokół ze wspólnego posiedzenia 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 

oraz Komisji Oświaty i Kultury 
w dniu 18 marca 2014r. 

 
 Posiedzenie otworzył o godzinie 9:00 Pan Sławomir Urbaniak, który powitał przybyłych 
członków komisji i pracowników urzędu gminy. 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Marek Borowczyk 
Jarosław Bytniewski 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Tomasz Maćkowiak 
Krzysztof Socha 
Sławomir Urbaniak 
oraz 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra – Zastępca Wójta \ Sekretarz Gminy 
Kamila Zarębska – kierownik referatu oświaty 
Monika Nowicka – inspektor ds. rolnictwa i ochrony środowiska 
Katarzyna Sznajder – Występska – inspektor ds. funduszy unijnych i działalności gospodarczej 

 
Porządek posiedzenia: 
1. Wpływ zmian w ustawie o systemie oświaty na szkoły i przedszkola na terenie Gminy 

Kleszczewo. 
2. Sprawy bieżące wynikające z działalności gminy. 
 

Ad.1 
Przewodniczący Urbaniak oddał głos Pani Kamili Zarębskiej, która w formie prezentacji 

multimedialnej przedstawiła wpływ zmian w ustawie o systemie oświaty na szkoły i przedszkola   
na terenie gminy. Prezentacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

W trakcie przedstawiania opracowania uczestnicy posiedzenia zadali następujące pytania: 
Pani Sekretarz zapytała czy dzieci ze szkoły w Ziminie uwzględniono w zestawieniach, które 

zawiera prezentacja? 
Pani Zarębska wyjaśniła, że w zestawieniach ujęte zostały dzieci z terenu Zimina uczęszczające 

do gimnazjum w Kleszczewie. 
Radny Urbaniak zapytał jakie stawki stosowane są przy refundacji pobytu kleszczewskich 

dzieci w przedszkolach na terenie innych gmin?  
Pani Skarbnik wyjaśniła, że inne samorządy obciążane są stawką obowiązującą na terenie 

Gminy Kleszczewo. 
Pani Sekretarz poinformowała, że w ubiegłym roku rozważaliśmy wprowadzenie regulaminów 

naboru do przedszkoli, ale w wyniku zapowiedzi, iż kwestie te zostaną unormowane w ustawie o 
systemie oświaty,  nie wprowadzaliśmy własnych unormowań. Znowelizowana ustawa o systemie 
oświaty wskazała osoby, które w pierwszej kolejności powinny być przyjęte do przedszkoli oraz 
dała możliwość wprowadzenia w części własnych uregulowań. Projekt Regulaminu został 
przedstawiony dyrektorom placówek oświatowych w celu ujednolicenia obowiązujących w tym 
temacie zasad. Warto podkreślić, iż jednym z członków komisji rekrutacyjnej będzie przedstawiciel 
organu prowadzącego.  

Radny Urbaniak zapytał czy w związku z prognozami zawartymi w prezentacji planowane jest 
wydłużenie czasu pracy placówek? 
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Pani Zarębska stwierdziła, że w kolejnych latach może zaistnieć taka konieczność. 
Radny Urbaniak podziękował za bardzo szczegółowe i przejrzyste przedstawienie danych            

w omawianym temacie.  
Ad. 2 

W dalszej części posiedzenia przedstawione zostały następujące projekty uchwał: 

Ø Projekt uchwały nr XXXIX/290/2014 w sprawie ustalenia kryteriów i trybu przyznawania 
nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Kleszczewo przedstawiła Pani Zarębska. Pani Zarębska poinformowała, 
że zgodnie z art. 49 ust.2 ustawy z dnia 26 stycznia 1982r. – Karta Nauczyciela, organ prowadzący 
szkołę ustala kryteria i tryb przyznawania nagród dla nauczycieli. W niniejszej uchwale Rada 
Gminy wprowadza szerszy katalog kryteriów, których spełnienie umożliwia przyznanie Nagrody 
Gminy dla dyrektorów i nauczycieli zespołów szkół, prowadzonych przez Gminę Kleszczewo. 
Nacisk położono na uszczegółowienie tych kryteriów  i dostosowanie ich do zmieniających                
się wymagań oświatowych, a zwłaszcza na: 
1) realizację programów edukacyjnych z wykorzystaniem środków unijnych, 
2) na współpracę międzynarodową,  
oraz w stosunku do zadań dyrektorów: 
3) na politykę kadrową,   
4) wieloletnią  projekcję  zadań  i celów szkoły. 

Intencją zmian jest położenie większej wagi na  realizację zadań wykraczających poza 
obowiązki dyrektora i nauczyciela. Zmiany w kryteriach mają na celu ich ujednolicenie i 
usystematyzowanie oraz wyeliminowanie powtarzania kryteriów o tym samym lub podobnym 
znaczeniu. Określono też jednoznaczny termin końcowy, do którego można wnioskować o Nagrodę 
Wójta, w obowiązującej dotychczas uchwale termin nie był określony konkretną datą. Zmienia się 
podział środków z funduszu nagród przeznaczonych na nagrody organu prowadzącego i na nagrody 
dyrektorów szkół – na nagrody organu prowadzącego proponuje się 30% tych środków, na nagrody 
dyrektorów 70%. Celem tej zmiany jest zwiększenie roli Nagrody Gminy, przyznawanej przez 
organ prowadzący szkoły, z  praktyki poprzednich lat wynika bowiem, że środki na Nagrody 
Gminy dla dyrektorów były zbyt niskie i niewystarczające do efektywnego nagradzania. Pani 
Zarębska poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Związek 
Zawodowy Nauczycielstwa Polskiego. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 

Ø Projekt uchwały nr XXXIX/291/2014 w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla dyrektorów i wicedyrektorów, ustalenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć psychologów i logopedów w zespołach szkół 
prowadzonych przez Gminę Kleszczewo oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk 
o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin przedstawiła Pani Zarębska. Pani 
Zarębska poinformowała, że zgodnie z art. 42 ust. 7 pkt. 2  ustawy z dnia 26 stycznia 1982r.               
- Karta Nauczyciela Rada Gminy dokonuje zmian dotyczących zniżek tygodniowego wymiaru 
godzin zajęć dydaktycznych dyrektorów. Zmiana ta podyktowana jest koniecznością dostosowania 
zapisów prawa do istniejącej praktyki, a mianowicie dyrektorzy i wicedyrektorzy szkół Gminy 
Kleszczewo, w zależności od nauczanego przedmiotu, są zobligowani do realizowania w tygodniu         
4 lub 5 godzin w tygodniu tych zajęć dla jednego oddziału (np. język polski, matematyka), zniżka 
zaś dotąd obowiązująca obniżała tygodniowy wymiar godzin dyrektorów do 3 godzin,                        
a wicedyrektorów do 7 godzin. W przypadku więc konieczności realizacji 4 godzin dla jednej klasy, 
a 8 dla dwóch,  ilość godzin realizowanych zawsze wykraczała poza ustalony tygodniowy wymiar 
godzin zajęć dyrektora lub wicedyrektora. Obecna zmiana dopasowuje zniżkę godzin                      
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do rzeczywistych wysokości realizowanych obecnie przez dyrektorów i wicedyrektorów zajęć             
w praktyce. 

Wprowadzono też nowy zapis dotyczący zwiększenia wymiaru zniżki godzin                        
dla wicedyrektorów zatrudnionych w przedszkolach, których pensum zajęć wynosi 22 lub                  
25 godzin – zwiększono ich zniżkę do wielkości pozwalającej realizować taką samą ilość godzin 
zajęć dydaktyczno-wychowawczych w tygodniu, jak w przypadku wicedyrektorów zatrudnionych 
na pensum 18 godzin. W ten sposób wicedyrektorzy, zarówno ds. przedszkoli, jak i szkół,                 
czy gimnazjum mogą w tym samym zakresie angażować się w kwestie zarządzania szkołą, 
niezależnie od podstawowego ich pensum. 

Na podstawie art. 42 ust. 7 pkt. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. - Karta Nauczyciela 
organ prowadzący szkołę lub placówkę określa tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć 
nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 cytowanej ustawy. Do tej grupy zawodowej należy 
zaliczyć nauczycieli specjalistów: psychologów i logopedów. Proponuje się więc podwyższyć 
obowiązkowy tygodniowy wymiar czasu pracy psychologów, pracujących w zespołach szkół 
Gminy Kleszczewo – z 25 na 26 godzin. W związku z następującym od kilku lat wzrostem                  
w szkołach Gminy Kleszczewo liczby dzieci,  realizujących obowiązek szkolny, następuje też 
wzrost liczby uczniów  potrzebujących wsparcia psychologów, zwłaszcza w zakresie indywidualnej 
terapii.  Rosnąca potrzeba zapewnienia uczniom zajęć z pedagogami, psychologami, logopedami,  
dostrzegalna w całym kraju wymusiła regulacje prawne w postaci Rozporządzenia Ministra 
Edukacji Narodowej z dnia 17 listopada 2010r. i Rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej              
z dnia 30 kwietnia 2013r. w sprawie zasad udzielania i organizacji pomocy psychologiczno                 
-pedagogicznej w publicznych przedszkolach, szkołach i placówkach, które zwiększyło rolę 
pomocy psychologiczno-pedagogicznej w pracy szkoły, przez co koniecznością staje się 
zwiększanie i intensyfikowanie pracy w/w specjalistów. Wdrożenie więc zwiększonej liczby 
obowiązkowych godzin zajęć tych nauczycieli jest tego konsekwencją. Zapewnienie uczniom 
niezbędnego wsparcia psychologiczno-pedagogicznego, w świetle przytoczonych wyżej 
rozporządzeń jest  obligatoryjne. 

Uchwała zawiera również zapis ustalający na poziomie 22 godzin wielkość tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć logopedy – dotychczas nie był on określony. Wzrost liczby 
dzieci wieku przedszkolnego i etapu edukacyjnego I-III, będący konsekwencją obniżenia wieku 
obowiązku szkolnego, powoduje konieczność udzielania większej grupie dzieci pomocy 
logopedycznej, często w formie indywidualnej.  

 Dyrektorzy placówek Gminy Kleszczewo zdiagnozowali problematykę zapotrzebowania na 
pomoc psychologiczno-pedagogiczną  i logopedyczną w przedszkolach i szkołach. Analizy przez 
nich przeprowadzone potwierdziły, że zapotrzebowanie psychologiczno-logopedyczne będzie 
wzrastało w następnych latach. Ponadto diagnozy wychowawców wykazały u zdecydowanej 
większości uczniów różnorodne deficyty rozwojowe, wymagające zapewnienia coraz większej 
liczby adekwatnych do potrzeb zajęć prowadzonych przez wykwalifikowaną kadrę psychologów            
i logopedów. Podwyższenie pensum psychologów i logopedów do proponowanego w tej uchwale 
poziomu wydaje się więc konieczne. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 

Ø Projekt uchwały nr XXXIX/292/2014 w sprawie zmiany uchwały nr XXIII/168/2012 Rady 
Gminy Kleszczewo z dnia 24 października 2012r. w sprawie podziału Gminy Kleszczewo                 
na jednomandatowe okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów przedstawiła Pani Sekretarz. 
Pani Sekretarz poinformowała, że w związku z rozwijającym się  budownictwem mieszkaniowym 
w  sołectwie Gowarzewo i sołectwie  Tulce  istnieje potrzeba zmiany  Uchwały Nr XXIII/168/2012 
Rady Gminy Kleszczewo z dnia 24 października 2012r. w sprawie podziału Gminy Kleszczewo            
na jednomandatowe okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów. 
Zmiany dotyczą  : 
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1)  Okręgu wyborczego nr 7 w sołectwie Gowarzewo i  polegają na  dodaniu ulicy Żurawinowej            
i ulicy Jagodowej,  w związku z Uchwałą Nr XXXVII/271/2014 z dnia 29 stycznia 2014r.                 
w sprawie nadania nazwy ulicom w miejscowości Gowarzewo. 
2) Okręgu wyborczego  Nr 8 w sołectwie Gowarzewo i polegają na dodaniu ulicy Za Stawkiem              
i ulicy Zacisze, w związku z Uchwałą Nr XXXII/238/2013 Rady Gminy Kleszczewo z dnia               
04 września 2013r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Gowarzewo i Kleszczewo 
zmienionej Uchwałą Nr XXXIII/245/2013 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 25 września 2013r. 
3) Okręgu wyborczego Nr 9 w sołectwie Gowarzewo i polegają na  dodaniu ulicy Tymiankowej,         
w związku z Uchwałą Nr  XXXII/238/2013 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 04 września 2013r.          
w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Gowarzewo i Kleszczewo zmienionej Uchwałą  
Nr XXXIII/245/2013 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 25 września 2013r. 
4) Okręgu  wyborczego Nr 14 w sołectwie Tulce i polegają na dodaniu  Placu Kwiatowego,                 
w związku z Uchwałą Nr XXI/121/2000 Rady Gminy w Kleszczewie z dnia 05 września 2000r.            
w sprawie nadania nazw ulicom i placowi w miejscowości Tulce.  Tereny przylegające do Placu 
Kwiatowego pierwotnie nie  były przeznaczone pod budownictwo mieszkaniowe, a pod działalność 
usługową. Obecne ich przeznaczenie to tereny pod budownictwo mieszkaniowe. 

Projekt uchwały przedstawiony został do zaopiniowania Komisarzowi Wyborczemu               
w Poznaniu i uzyskał  pozytywną opinię.  

Pani Sekretarz podkreśliła, że norma przedstawicielska wynikająca z podzielenia liczby 
ludności na koniec roku 2013  przez liczbę wybieranych radnych musi być maksymalnie zbliżona 
do jedności (z tolerancją +-0,5). Zestawienie stanowiące załącznik do niniejszej uchwały pokazuje, 
że mimo wzrostu liczby ludności nie ma konieczności podziału gminy na nowe okręgi wyborcze. 
Na ustalenia Rady Gminy służy wyborcom w liczbie co najmniej 15 prawo wniesienia skargi              
do Komisarza Wyborczego w Poznaniu w terminie 5 dni od daty podania do publicznej wiadomości 
niniejszej uchwały. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 
Ø Projekt uchwały nr XXXIX/293/2014 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kleszczewo w 2014r. 
przedstawiła Pani Nowicka. Pani Nowicka poinformowała, że art. 11a ustawy z dnia 21 sierpnia 
1997r. o ochronie zwierząt nakłada na Rady Gmin obowiązek corocznego przyjmowania programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Projekt „Programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 
Kleszczewo w 2014r.” zgodnie z wymogiem art. 11a ust. 7 ustawy przekazany został                      
do zaopiniowania : Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii w Poznaniu; działającym na obszarze 
gminy organizacjom społecznym, których statutowym celem działania jest ochrona zwierząt; 
zarządcom lub dzierżawcom kół łowieckich działających na terenie gminy Kleszczewo. Powiatowy 
Lekarz Weterynarii zasygnalizował braki w Programie tj. brak schroniska dla zwierząt (na terenie 
gminy działa przytulisko w Nagradowicach co wskazano w poprawkach do Programu), oraz brak 
wytypowanego gospodarstwa do współpracy przy interwencyjnym odebraniu mieszkańcowi 
zwierząt. Ponadto poprosił o podanie nazwy firmy z którą gmina podpisała umowę na odbiór 
padliny. Pani Nowicka podkreśliła, że nazwa firmy odbierającej padlinę została przekazana, mimo 
licznych ogłoszeń nie ma natomiast chętnego do współpracy w zakresie przyjmowania odebranych 
zwierząt. Pani Nowicka stwierdziła, że obecnie oczekuje na ponowną opinię Powiatowego Lekarza 
Weterynarii, a ponieważ kwestia schroniska i gospodarstwa jest wymagana to ich brak może być 
odebrany jako naruszenia przy opiniowaniu dokumentu przez Wojewodę Wielkopolskiego. 
 Pani Nowicka poinformowała, że obecnie na terenie przytuliska w Nagradowicach przebywa          
10 psów. Comiesięczny koszt opieki weterynaryjnej to 150zł plus ewentualne koszty szczepień. 
Koszt karmy w ubiegłym roku wyniósł ok. 4.000zł. Pani Nowicka zachęciła uczestników 
posiedzenia do adopcji psów z gminnego przytuliska.  
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 Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 
Ø Projekt uchwały nr XXXIX/294/2014 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie                 
w budżecie gminy na rok 2015 środków finansowych stanowiących fundusz sołecki przedstawiła 
Pani Sekretarz. Pani Sekretarz poinformowała, że zgodnie z  art. 1 ust 1  ustawy z dnia 20 lutego 
2009r. o funduszu sołeckim Rada Gminy rozstrzyga o wyodrębnieniu w budżecie gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki do dnia 31 marca roku poprzedzającego rok budżetowy, podejmując 
uchwałę, w której wyraża zgodę, albo nie wyraża zgody na wyodrębnienie funduszu w roku 
budżetowym. 

Środki funduszu przeznacza się na realizację przedsięwzięć, które są zadaniami własnymi 
gminy, służą poprawie warunków życia mieszkańców i są zgodne ze strategią rozwoju gminy. 
 Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 
Ø Projekt uchwały nr XXXIX/295/2014 w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu 
udzielania i rozliczania dotacji z budżetu  Gminy Kleszczewo dla przedszkoli niepublicznych oraz 
przedszkoli i szkół publicznych prowadzonych przez inny niż jednostka samorządu terytorialnego 
organ przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz poinformowała, że w związku z wejściem               
w życie ustawy z 13 czerwca 2013r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych 
ustaw, która zmienia treść art. 80 ust. 3c ustawy z dnia 07 września 1991r. o systemie  oświaty 
dotycząca terminów przekazywania dotacji zachodzi konieczność zmiany niniejszej uchwały.  
Zmiana dotyczy  § 6  ust. 3 który  miał następujące brzmienie: 
„Dotacja przekazywana jest w 12 ratach miesięcznych, na rachunek bankowy szkoły/przedszkola 
wskazany we wniosku, o którym mowa w § 3, w terminie do ostatniego dnia miesiąca, w oparciu            
o faktyczną liczbę uczniów/ dzieci uczęszczających do szkoły/przedszkola.” 
Nowe brzmienie  § 6  ust. 3 prezentuje się następująco: 
„Dotacja przekazywana jest w 12 ratach miesięcznych, na rachunek bankowy szkoły/przedszkola 
wskazany we wniosku, o którym mowa w § 3, w terminie do ostatniego dnia każdego miesiąca,            
z tym że część za grudzień jest przekazywana w terminie do dnia 15 grudnia, w oparciu o faktyczną 
liczbę uczniów/ dzieci uczęszczających do szkoły/przedszkola.” 
 Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 
Ø Projekt uchwały nr XXXIX/296/2014 w sprawie zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia 
„Planu Odnowy Miejscowości Śródka” przedstawiła Pani Występska. Pani Występska 
poinformowała, że Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego ogłosił nabór wniosków 
na konkurs „Pięknieje Wielkopolska Wieś” w ramach Programu Wielkopolska Odnowa Wsi. 
Sołectwo Śródka jako jedyne sołectwo Gminy Kleszczewo przystąpiło w ubiegłym roku do tego 
Programu jest więc jedynym sołectwem uprawnionym do poboru z niego środków. Pani Występska 
wyjaśniła, że jednym z załączników do wniosku jest oświadczenie Wójta Gminy o zgodności 
składanego projektu z planem odnowy miejscowości, dlatego też zachodni konieczność naniesienia 
kilku zmian. W załączniku do niniejszej uchwały znalazły się inwestycje, które sołectwo chciałoby 
zrealizować do 2020 roku czyli do czasu zakończenia Programu.  
Plan Odnowy Miejscowości Śródka uzupełniono o następujące przedsięwzięcia: 
- zadaszenie placu zabaw w tym piaskownicy (750zł), 
- wyposażenie świetlicy w tym zakup regałów do książek, utworzenie mini boiska do koszykówki, 
utworzenie mini golfa (4.000zł), 
- zagospodarowanie terenu na skwerku poprzez m. in. zakup stołu do ping – ponga, piłkarzyków 
betonowych, piaskownicy, altanki, utworzenie ścieżki zdrowia dla dzieci, zakup sprzętu                     
do prowadzenia zajęć fitness (16.000zł), 
- utworzenie mini ścieżki rowerowej o długości 500m (60.000zł), 
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- zagospodarowanie terenu wokół rowu obejmujące poszerzenie rowu dla wędkarzy, zarybienie 
rowu i wykonanie pomostów (20.000zł). 
 Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
Ø Projekty uchwał nr XXXIX/297/2014 w sprawie uchwalenia Statutu Zakładu Komunalnego 
w Kleszczewie przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz poinformowała, że proponowane 
brzmienie Statutu Zakładu Komunalnego w Kleszczewie związane jest  w niewielkiej części ze 
zmianą przepisów prawnych dotyczących zakładów budżetowych, które stają się samorządowymi 
zakładami budżetowymi jak również w  głównej mierze  uregulowaniami, które mają na celu 
poprawę funkcjonowania  i wykonywania zadań przez Zakład. W  obecnym projekcie Statutu 
dodano zadania, które  wykonuje zakład, a także  wprowadzono zmiany dotyczące organizacji 
Zakładu Komunalnego, którego  struktura organizacyjna obejmowała będzie: 
- kierownictwo zakładu: Dyrektor, Zastępca Dyrektora, Główny Księgowy, 
- dział administracyjno – księgowy, 
- dział wodociągów i kanalizacji, 
- dział transportu zbiorowego, 
- dział remontowo – porządkowy. 

Na czele każdego działu ustalone zostanie stanowisko wskazane w Regulaminie 
Organizacyjnym. Pani Sekretarz podkreśliła, że poza etatem Zastępcy Dyrektora nie planuje                
się tworzyć żadnych nowych stanowisk pracy.  
 Pan Wójt wyjaśnił, że istotą zmian jest usprawnienie zarządzania celem poprawy 
efektywności firmy. Zakład Komunalny się powiększa, posiada w swoim zakresie dużo zadań 
często opartych na bardzo rozbudowanym prawodawstwie w zakresie np. komunikacji, dostaw 
wody, czy odbioru ścieków. Poza powołaniem zastępcy dyrektora zmiana organizacji ma na celu 
zwiększenie liczby osób odpowiedzialnych za prawidłowe realizowanie powierzonych zadań, oraz 
skrócenie czasu dysponowania zadań poszczególnym pracownikom. Pan Wójt stwierdził,                    
że dyrektor wyłoniony zostanie w ramach konkursu. 

Radny Urbaniak zapytał, czy na czele poszczególnych działów staną dotychczasowi 
pracownicy Zakładu? 

Pan Wójt potwierdził. 
 Radni nie mieli więcej pytań do projektu uchwały. 

Ø Projekt uchwały nr XXXIX/298/2014 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik poinformowała, że do planu budżetu po stronie 
dochodów wprowadzono poniższe kwoty: 
- w dziale 758 Różne rozliczenia zwiększenie subwencji oświatowej o 339.693zł, 
-  w dziale 800 Oświata i wychowanie  w wysokości 536.339zł  dotację celową  z budżetu państwa 
na realizację zadań własnych w zakresie wychowania przedszkolnego w 2014r., 
- w dziale 852 pomoc społeczna 112zł zwiększona dotacja z budżetu państwa na utrzymanie OPS, 
200zł dotacja celowa na zadania celowe z przeznaczeniem na świadczenia dla osób pobierających 
świadczenia pielęgnacyjne oraz dotacja na zadania własne 15.800zł - dofinansowanie realizacji 
programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. 

Po stronie wydatków zmiany dotyczące wydatków majątkowych ujęte zostały w załączniku 
nr 2a. W rozdziale 75412 Ochotnicze straże pożarne zwiększono wydatki bieżące o 10.000zł                 
z przeznaczeniem na szkolenia i system alarmowania. W dziale 801 Oświata i wychowanie 
zwiększono plan o 543.862zł z przeznaczeniem na wynagrodzenia z pochodnymi162.100zł, 
uzupełnienie planu dla przedszkoli prowadzonych przez jednostki spoza sektora finansów 
publicznych z tytułu rozliczenia środków za 2013r. 16.200zł oraz zwiększenie o 20.000zł środków 
dla jednostek sektora finansów publicznych z tytułu uczęszczania dzieci z naszej gminy                      
do przedszkoli na terenie innej gminy. Na zakupy i remonty wprowadzono środki w rozdziale 
80195 pozostała działalność. Na prowadzenie przedszkoli środki zostały zabezpieczone w uchwale 
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budżetowej Nr XXXVI/269/2013 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 18 grudnia 2013r., dlatego 
dotacja zwiększyła planowanych wydatków z jednoczesnym zmniejszeniem planowanych środków 
Gminy. W dziale 852 Pomoc społeczna zwiększenie planu związane jest ze zwiększeniem kwot 
dotacji. W dziale 900 Gospodarka komunalna zwiększono o 170zł składkę do Związku 
Międzygminnego „SCHRONISKO” oraz zwiększono o 300.000zł dotację przedmiotową                     
na pokrycie części zobowiązań z  2013r. Zakładu Komunalnego za wodę i ścieki. 

Pan Wójt dodał, że Zakład Komunalny otrzymuje środki, aby nie osłabiać nadmiernie 
zdolności jego funkcjonowania w związku z koniecznością spłaty zaległości za wodę i ścieki.  

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały. 
 
 
W dalszej części posiedzenia Pan Wójt poinformował, że zwrócił się do firmy GEO 

Renewables o modyfikację projektu lokalizacji siłowni wiatrowych w taki sposób by maksymalnie 
oddalić wieże od zabudowy mieszkalnej. 

Pan Wójt stwierdził, że nie budzą jego zaufania opinie naukowców opowiadających się 
przeciwko farmom wiatrowym, w których jednocześnie mocno akcentuje się potrzebę rozwoju 
energetyki jądrowej i energetyki opartej o węgiel brunatny i kamienny. Kopalnia węgla brunatnego 
niezaprzeczalnie bardziej ingeruje w otoczenie niż siłownie wiatrowe,  a brak alternatywnych 
sposobów pozyskiwania energii sprzyjał będzie rozwojowi energetyki opartej właśnie na węglu 
brunatnym, którego potężne złoża znajdują się m. in. w rejonie Poznania. Pan Wójt podkreślił, że 
temat farmy wiatrowej podejmowany jest mając na względzie dobro gminy.  

Radny Urbaniak stwierdził, że dojdzie do sytuacji w której wiatraki powstaną w sąsiedniej 
gminie - do tamtejszego budżetu będą wpływały dochody z siłowni, a mieszkańcy Gminy 
Kleszczewo nie będą mieli na to żadnego wpływu. 

 
Pani Sekretarz poinformowała, że w dniu 17 marca 2014r. wpłynęło pismo informujące o 

powstaniu w miejscowości Zimin Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju Gminy Kleszczewo 
„Sąsiedzi”. W/w Stowarzyszenie zwróciło się również  z wnioskiem o objęcie planowanych zmian 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz Planu miejscowego 
zagospodarowania przestrzennego związanych z budową farmy elektrowni wiatrowych 
konsultacjami społecznymi w formie ankiety konsultacyjnej. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad oraz brakiem dalszych pytań Przewodniczący 
Urbaniak zakończył posiedzenie komisji o godz. 12:30. 
 
 
Protokołowała:     Za zgodność z przebiegiem obrad 
Magdalena Rakszawska        
        Sławomir Urbaniak 

 


